
 

 

Endelig besvarelse af spørgsmål nr. 302 (Alm. del), 
som Folketingets Sundhedsudvalg har stillet til inden-
rigs- og sundhedsministeren den 15. februar 2007 
 

Spørgsmål 302: 
"Er der ministeren bekendt undersøgelser, der dokumenterer, at hospitaler 

mister effektivitet, når de når over et optageområde på 200.000?” 

 

 

Svar: 
Jeg har bedt Sundhedsstyrelsen om bidrag til brug for endelig besvarelse 

af spørgsmålet.  

 

Sundhedsstyrelsen har oplyst, at det generelt er vanskeligt at undersøge 

sammenhængen mellem sygehusstruktur og produktivitet, idet relationerne 

mellem struktur, stordrift og produktivitet er komplekse. Man oplyser videre, 

at opgørelsen ”Løbende offentliggørelse af produktivitet i sygehussektoren 

– anden delrapport” fra 2006 viser, at niveauet af produktiviteten er mindst 

for de mindre sygehuse. Opgørelsen er udarbejdet af en arbejdsgruppe 

bestående af repræsentanter fra Indenrigs- og Sundhedsministeriet (for-

mand), Danske Regioner, H:S, Finansministeriet og Sundhedsstyrelsen.  

Med udgangspunkt i ovenstående er det Sundhedsstyrelsens opfattelse, at 

der ikke er en entydig sammenhæng mellem sygehusstørrelse og produkti-

vitet.  

 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens bidrag, idet jeg også henviser 

til mit foreløbige svar.  

 

Vedrørende det videre forløb med Sundhedsstyrelsens gennemgang af 

akutberedskabet henvises til besvarelsen af spørgsmål nr. 299.  
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